



Paraît le lundi matin

Published every Monday morning

Abonnements \$2 par an
Subscriptions \$2 a year

Payables d'avance
Payable in advance

MUNICIPAL

Gazette

MUNICIPALE

DE—OF

Montreal

Organe officiel de la Corporation
de la Ville de Montréal

Official organ of the Corporation
of the City of Montreal

CANADA

Troisième année - No 41
Third year -

12 Novembre 1906
November

Les abonnements sont reçus chez
Le Trésorier de la Ville de Montreal,
Hôtel de Ville

Les autres communications doivent
être adressées au directeur de
"LA GAZETTE MUNICIPALE"
Hôtel de Ville

Forward subscriptions to
The City Treasurer of Montreal
City Hall

All other communications should be
addressed to the managing-editor of
"The Municipal Gazette"
City Hall

TELEPHONE: MAIN 4240

PRIX DU GAZ ET DE L'ELECTRICITÉ

Conditions proposées d'un nouveau
contrat à intervenir entre la
Ville et la "Montreal Light,
Heat & Power Co."

Rapports de la majorité et de la minorité de la Commis-
sion spéciale instituée le 5 juillet 1906.

I—Rapport de la majorité

A LA VILLE DE MONTREAL:

La Commission spéciale, nommée le 5ième jour de juillet 1906 pour entrer en négociations avec la Compagnie "Montreal Light, Heat & Power" en vue de la passation d'un nouveau contrat pour la fourniture du gaz et de l'électricité à la Ville de Montréal et aux citoyens, a l'honneur de faire rapport:

Que le contrat actuel pour la fourniture du gaz a été passé le 15 novembre 1895, pour une période de dix ans, à partir du 1er mai de cette année-là, mais il devait se continuer par la suite pendant des périodes de 5 ans, si la Ville manquait de profiter d'une option d'achat prévue dans le contrat;

Que des négociations ont été entamées avec la Compagnie "Montreal Light, Heat & Power" dès le 16 août 1904, et qu'à cette date une sous-commission des Incendies et de l'Éclairage a été nommée pour conférer avec ladite Compagnie. Cette sous-commission, jusqu'au mois d'octobre 1904, a fait tout en son pouvoir, mais sans résultat, pour obtenir une offre de la Compagnie;

Que, le 17 octobre 1904, copie d'une résolution du Conseil fut envoyée à la Compagnie, lui offrant un renouvellement du contrat pour cinq ans, à partir du 1er mai 1910, pourvu que les prix fussent réduits, à partir du 1er mai 1905, comme suit: \$1.00 par 1,000 pieds cubes pour l'éclairage; 80 cents par 1,000 pieds cubes pour la cuisine, et 60 cents par 1,000 pieds cubes pour le chauffage. Cette offre fut refusée;

Que, pendant l'année 1905, le Conseil nomma des experts qui furent chargés de dresser un état estimatif du coût d'une usine à gaz municipale et aussi de faire rapport sur le coût du gaz. Ces rapports furent soumis au Conseil. Plusieurs suggestions furent faites, mais le Conseil ne prit aucune décision avant la nomination de votre Commission.

Que votre Commission s'est réunie d'abord pour examiner le contrat actuel entre la Ville et la Compagnie, ainsi que les différentes suggestions faites au Conseil, et a ensuite conféré avec les directeurs de la Compagnie.

Que le contrat actuel du gaz ne se termine qu'en 1910, et qu'après cette date, la Compagnie a le droit de continuer ses opérations, tant pour la fourniture du gaz que de

PRICE OF GAZ AND ELECTRICITY.

Proposed conditions of a new contract
between the City and the Mont-
real Light Heat and Power Co.

Reports from both the Majority and Minority of the Special
Committee appointed the 5th of July 1906.

I—Report of the majority

TO THE CITY OF MONTREAL:

The Special Committee appointed on the 5th day of July, 1906 with instructions to negotiate with the Montreal Light, Heat & Power Company in regard to a new contract for the supply of gas and electricity to the City of Montreal, and to the citizens, has the honor to report:—

That the present contract for the supply of gas was passed on the 15th November 1895, and was made for the period of ten (10) years from the 1st of May of that year, but subject to renewal for a period of five years thereafter should the City fail to exercise an option of purchase which is contained in the contract.

That there have been negotiations with the Montreal Light, Heat & Power Company since the 16th of August, 1904, on which date a sub-committee of the Fire and Light Committee was named. This sub-committee, up to the month of October, 1904, endeavored to obtain an offer from the Company, but without result.

That, on the 17th October, 1904, a copy of a resolution of Council was sent to the Company offering a renewal of the contract for five (5) years, from the 1st of May, 1910, provided the prices were reduced from and after the 1st of May 1905, as follows: \$1.00 per 1,000 cubic feet, for lighting; 80c. per 1,000 cubic feet, for cooking; and 60c. per 1,000 cubic feet, for heating, which offer was refused.

That during the year 1905, the Council appointed experts to prepare an estimate of cost for a municipal plant, and also to report upon the cost of gas. These reports were received by Council; several suggestions were made, but no definite action was taken by Council until the appointing of your Committee.

That your Committee first met, and after considering the present contract existing between the City and the Company, and the various suggestions which have been made in the City Council, arranged for a meeting with the directors of the Company.

That the existing gas contract does not expire until 1910, and after that date the Company has the right to continue its operations, both for the supply of gas and electricity in